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REFERAT AF MØDE 

Møde i styregruppen for digital almen praksis d. 5 maj 2021 

 

Dato for møde   

5. maj 2021 

 

Deltagere 

Trine Jeppesen, PLO 

Martin Bagger Brandt, PLO 

Nicholas Christoffersen, PLO 

Lars Hulbæk, MedCom 

Tom Høg Sørensen, MedCom 

Kirsten Tapia Ravn Christiansen, MedCom 

Marie Due, Danske Regioner 

Ea Busch-Petersen, Danske Regioner 

Jane Gyberg Rasmussen, Sundhedsdatastyrelsen 

Mette Harbo, Københavns Kommune 

Janus Laust Thomsen, Aalborg Universitet (punkt 1) 

Poul Erik Kristensen, KL (punkt 7) 

Nina Bergstedt, Sundhedsministeriet 

Stine Sønderby Bonde, Sundhedsministeriet 

Mads Ørnfeldt Nørgård, Sundhedsministeriet (referent)  

 

Dagsorden for mødet 

1. Status på projektet ”Kunstig intelligens i almen praksis” 

2. Opfølgning på projekt for forbedring af kommunikation og visitation til sygehusbehand-

ling 

3. Afklaringsforløb vedr. visning af prøvesvar i MinLæge 

4. Budgetudvidelse for diagnosekort-projekt 

5. Status på udvalgte videreudviklingstiltag i MinLæge 

6. Budget for arbejdsprogram 2021 

7. Pilotafprøvning af deling af prøvesvar mellem kommunale akutfunktioner og almen 

praksis 

8. Næste møde 

9. Eventuelt 

 

Referat 

1. Status på projektet ”Kunstig intelligens i almen praksis”  
Janus Laust Thomsen fremlægger præsentation for projektet ”Kunstig intelligens i almen 
praksis”. 

 

Spørgsmål til oplægget fra styregruppen  
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Side 2 

Martin Bagger Brandt spørger om datakvaliteten er god nok til at træne algoritmerne. Dette 

bekræfter Janus Laust Thomsen og uddyber, at kunstig intelligens også kan hjælpe med at 

rense ustruktureret data.  

 

Tom Høg Sørensen bemærkninger, at der i projektet er en særlig udfordring relateret til de 

juridiske rammer for brug af data i projektet, hvilket styregruppen nikker genkendte til.  

 

Tom Høg Sørensen forklarer, at den aktuelle corona-situation har vanskeliggjort projektet 

og de mangler bl.a. at få afklaret juridiske problemstillinger. De bevilligede midler er ikke 

brugt, hvorfor der er søgt om forlængelse af projektet 

 

Trine Jeppesen spørger, om der er et samarbejde mellem dette projekt og beslutningsstøtte 

projektet i Region Nord, hvortil Janus Laust Thomsen svarer, at der videndeles, men at der 

ellers ikke samarbejdes, da Kunstig intelligens i almen praksis kun henvender sig til 

praktiserende læger.  

 

Styregruppen kvitterer for godt oplæg og tager orienteringen til efterretning.  

 

2. Opfølgning på projekt for forbedring af kommunikation og visitation til 

sygehusbehandling 

 

Tom Høg Sørensen fremlægger kort opfølgning på projekt for forbedring af kommunikation 

og visitation til sygehusbehandling. Løsningsbeskrivelsen er godkendt i styregruppen, men 

der mangler afklaring vedr. finansiering.  

 

Ea Busch-Petersen orienterer om, at Danske Regioner bakker op om projektet, men de har 

ikke midler til finansieringen. I Danske Regioners bagland er der en holdning til, at dette 

projekt skal være en del af den kommende modernisering af MedCom-kommunikationen.  

 

Trine Jeppesen supplerer med, at man i Lægeforeningen har set på anbefalinger til om 

tværsektoriel digital understøttelse, som man ønsker at drøfte med MedCom.  

 

Nina Bergstedt spørger ind til projektets finansiering og om beløbet kan kvalificeres, da der 

er tale om et højt beløb. Tom Høg Sørensen forklarer, at beløbet er regionernes foreløbige 

vurderinger, og en yderligere kvalificering kræver, at regionerne kan gå videre til 

leverandørerne, hvilket Ea Busch-Petersen bakker op om.  

 

Styregruppen tager orienteringen til efterretning og aftaler at følge op på projektet efter 

ØA, hvor projektet er under overvejelser.  

 

3. Afklaringsforløb vedr. visning af prøvesvar i MinLæge 

Martin Bagger Brandt præsenterer forslag til et afklaringsforløb for forbedrede og 

differentierede borgervisninger af laboratoriesvar i MinSundhed og MinLæge.   

 

Ea Busch-Petersen spørger ind til, hvor meget af løsningen, der ligger i de enkelte apps og 

hvorvidt dele af løsningen er en central løsning. Martin Bagger Brandt uddyber, at dele af 

løsningen også kommer udefra, fx ved standardisering ved laboratorierne, men at der 

også skal udvikles differentieret borgervisning i apps. Tom Høg Sørensen uddyber, at 

udfordringen er, at MedCom ikke har tradition for at skelne mellem kliniker- og 

borgervisning, men at vil være åben for at kigge på centrale løsninger, men en 

differentieret visning skal bygges ind i deres testprotokoller.  

 

 



 

Side 3 

Der er i styregruppen en overvejelse af, hvor bredt scopet skal være for det videre projekt. 

Nina Bergstedt bemærker, at der en principiel overvejelse om, hvorvidt det er denne 

styregruppe, som skal betale og løbe med opgaven, da opgaven kommer mange til gavn, 

men hvis der er kapaciteten til at løse opgaven i regi af Digital Almen Praksis og MinLæge, 

så bakker man op om det.  

 

Ea Busch-Petersen kommenterer, at hun gerne så en bredere løsning end udelukkende 

MinLæge og MinSundhed, og at det derfor er vigtigt at tænke andre fora ind. Trine 

Jeppesen bemærker, at forankring i brede fora kan gøre det svært at skabe fremdrift.  

 

Martin Bagger Brandt foreslår, at man går videre med at udarbejde løsningsbeskrivelser på 

de mest hyppige problemstillinger, som kan håndteres ved differentieres borgervisninger i 

MinSundhed og MinLæge. Dernæst skal der i en senere fase være fokus på at ændre i de 

prøvesvar, som laboratoriesvarene sender, hvor Lars Hulbæk bemærker, at det er vigtigt 

at have RSI-kredsens opbakning.    

 

Lars Hulbæk konkluderer, at der er enighed i styregruppen om, at man lægger fokus på 

den brede forankring at arbejde, men at det er vigtigt med et fokus på konkrete 

løsningsforslag.  

 

Derudover bemærkes det, at der bør laves en orientering til MedCom-styregruppen om 

det videre arbejde, da opgaven oprindeligt er startet op og godkendt herfra.  

 

Styregruppen godkender at 

• Der afsættes en økonomisk ramme på 300.000 kr. af DAP-midler til igangsættelse af 

afklaringsforløb. 

• Afklaringsforløbet forankres i styregruppen for MinLæge 

 

 

4. Budgetudvidelse for diagnosekort-projekt 

Tom Høg Sørensen fremlægger kort baggrund for projektet og indstiller, at styregruppen 

godkender udvidelse af budgettet for diagnosekortsprojektet med samlet 130.000 kr.  

 

Styregruppen godkender indstillingen uden bemærkninger. 

 

5. Status på udvalgte videreudviklingstiltag i MinLæge 

Martin Bagger Brandt referer til sagsfremstillingen, hvor det konkluderes, at tidligere 

bevilgede midler er anvendt til nyt design i appen, men det har ikke været muligt at 

realisere den planlagte tidslinje.  

 

Nina Bergstedt bemærker, at det er vigtigt, at der er en tæt styring af leverandøren med 

henblik på at sikre sig mod budgetoverskridelser.  

 

Styregruppen: 

• Tager status på videreudviklingstiltag til efterretning 

• Godkender en merbevilling på 187.000 til udvikling og implementering af en tidslinje 

samt dækning af mindre merforbrug på re-design 

• Godkender, at ubrugte midler til covid-testsvarskonsolidering anvendes som bidrag til 

tidslinjefunktion i fald styregruppen tiltræder anmodningen om ekstra bevilling. 

 

6. Budget for arbejdsprogram 2021 

Tom Høg Sørensen fremlægger budgettet og bemærker, at et højt beløb endnu ikke er 

disponeret for året.  



 

Side 4 

 

Styregruppen drøfter, at pengene skal disponeres snart, hvis det skal bruges til projekter i 

2021.  

 

Styregruppen godkender det fremlagte arbejdsprogram med tilhørende justering af 

økonomi og drøfter anvendelse af udisponerede midler til kommende styregruppemøde. 

 

7. Pilotafprøvning af deling af prøvesvar mellem kommunale akutfunktioner 

og almen praksis 

 

Kirsten Tapia Ravn Christiansen fremlægger forslag til pilotafprøvningen af deling af 

prøvesvar mellem kommunale akutfunktioner og almen praksis.  

 

Der er en bred opbakning til pilotprojektet fra både PLO, KL og DR’s side. Ea Busch-

Petersen orienterer om, at Region Midtjylland gerne vil deltage i piloten 

 

Martin Bagger Brandt spørger til opgavens størrelse, da standarderne kendes, så det bør 

være en mindre opgave for EOJ’erne, hvilket Tom Høg Sørensen bakker op om.   

 

Der er en dialog i styregruppen om en bredere markedsdialog med flere leverandører, 

som Mette Harbo og Poul Erik Kristensen foreslår, da det kan være, at tilpasningerne for 

en lille udgift kan implementeres i alle EOJ-systemer med det samme. Lars Hulbæk 

bemærker, at markedsdialog er en god idé, men den nærmere model skal afklares, om det 

skal ske gennem eksisterende leverandørforum eller kompensation af en first mover.  

 

Finansieringen af projektet drøftes, herunder muligheder for at finansiere et pilotprojektet 

gennem DAP-midler, hvor der er overskydende midler i 2021. Nina Bergstedt bemærker, 

at finansieringen af projektet ikke er til beslutningen til dette møde, men skal afklares 

bilateralt frem mod et kommende beslutningspunkt og Stine Sønderby Bonde bemærker, 

at igangsættelsen af et pilotprojekt ikke binder parterne til finansiering af eventuel 

efterfølgende implementering. PLO og KL bakker op om, at projektet kan finansieres af 

DAP-midler.  

 

Stine Sønderby Bonde konkluderer, at der frem mod næste styregruppen skal arbejdes 

videre med en sagsfremstilling indeholdende en bredere leverandørinvolvering samt 

oplæg til finansiering. 

 

8. Næste møde 

Det næste møde i styregruppen er 16. juni 2021 kl. 13-15. 

 

9. Eventuelt 

Ingen bemærkninger.  


